
PROTOKÓŁ  NR  X / 07 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W TWARDOGÓRZE   

Z DNIA  22 CZERWCA 2007 ROKU 
 
 
  W Sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej w Twardogórze, zgodnie z załączoną listą 
obecności ( Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu ) oraz Burmistrz 
Jan Dżugaj, Zastępca Burmistrza Jan Bernacki, Sekretarz Janina Czekajło, Kierownik 
Referatu Infrastruktury Technicznej Aleksander Król, Kierownik Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Krzysztof Górecki, Kierownik Referatu Promocji  
i Rozwoju Gminy Wojciech Urbaniak, Inspektor ds. planowania i analizy budżetowej Izabela 
Kłosowska, P.O. Główny Księgowy Wioletta Cijka, Radca Prawny Urszula Jaszczak, 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Anna Lorek, Radny Powiatowy Czesław 
Graczyk, sołtysi Gminy Twardogóra, redaktorzy gazet lokalnych oraz mieszkańcy gminy 
Twardogóra. (Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
  
 
Ad. pkt. I 
 
 Otwarcie Sesji. 

 
Otwarcia Sesji o godzinie 16.05 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski 
słowami: „Otwieram X Sesję Rady Miejskiej w Twardogórze” i oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji oraz 2 radnych elektów, którzy zgodnie z porządkiem obrad w dniu 
dzisiejszym złożą ślubowanie i od tego momentu będą pełnoprawnymi radnymi.  
 
 
Ad. pkt. II 
 
Informacja na temat porządku obrad. 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem o Sesji. (Załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).  
 
Wiceprzewodniczący Rady Beata Pięta przedstawiła porządek Sesji. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poprosił o ujęcie w porządku obrad dwóch projektów uchwał. Projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek nr 95/1, 95/2, 95/3, 95/4, 114/2 część 
działki 151, położonych w obrębie Sosnówka jako podpunkt 9 w punkcie VIII oraz projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
objętych decyzją o warunkach zabudowy jako podpunkt 10 w punkcie VIII. Projekty uchwał 
były omawiane i dyskutowane na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju w związku z czym 
proszę o pozytywne rozstrzygnięcie  tego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski wniósł o rozszerzenie porządku 
dziennego obrad o projekt uchwały nr 11 w sprawie powołania Komisji Strategii i Rozwoju 
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Rady Miejskiej w Twardogórze oraz określenia przedmiotu jej działania. Przed 
procedowaniem każdy z Państwa radnych otrzymał niniejszy projekt. 
 
Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja odnośnie projektu uchwały  
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu działek nr 95/1, 95/2, 95/3, 95/4, 114/2 część działki 151, 
położonych w obrębie Sosnówka - 10 głosów „za”  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska 10 głosami 
„za” rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały nr 9. 
 
Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja odnośnie projektu uchwały  
w sprawie  ustalenia stawki procentowej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości objętych 
decyzją o warunkach zabudowy - 10 głosów „za” 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska 10 głosami 
„za” rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały nr 10. 
 
Głosowanie wniosku złożonego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Stanisława 
Adamskiego - 10 głosów „za” 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska 10 głosami 
„za” rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały nr 11. 
   
 
Porządek obrad: 
 
I. Otwarcie Sesji 

II. Informacja na temat porządku obrad 
III. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego 
IV. Ślubowanie radnych 
V. Zatwierdzenie protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej 

VI. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Twardogórze 
VII. Sprawozdanie z pracy i Informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra 

VIII. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie przedsięwzięcia oraz 

określenia formy zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków przyznanych 
na dofinansowanie, 

2) zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2007, 
3) zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 6 lutego 2004 

r. w sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2004 – 2008”, 
4) poboru podatków w drodze inkasa, 
5) przekazania w administrowanie Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Twardogórze części nieruchomości zabudowanej stanowiącej mieszkaniowy zasób 
gminy, 

6) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo – Finansowej Rady Miejskiej  
w Twardogórze na II – gie półrocze 2007 roku, 

7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Twardogórze na  
II – gie półrocze 2007 roku, 

8) zatwierdzenia planu pracy Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej w Twardogórze 
na II – gie półrocze 2007 roku, 
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9) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu działek nr 95/1, 95/2, 95/3, 95/4, 114/2 część działki 151, 
położonych w obrębie Sosnówka, 

10) ustalenia stawki procentowej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości objętych 
decyzją  
o warunkach zabudowy, 

11) powołania Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej w Twardogórze oraz określenia 
przedmiotu jej działania.  

IX. Interpelacje i zapytania 
X. Wolne wnioski 

XI. Zakończenie Sesji 
 
 
Ad. pkt. III 
 
Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 
 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Anna Lorek wręczyła Panu Andrzejowi 
Obiegło oraz Witoldowi Szydełko zaświadczenia o wyborze na radnego oraz dodała: 
„Chciałabym złożyć serdeczne gratulacje z okazji wyboru stanowiącego wyraz społecznego 
uznania jak również społecznego wyzwania, któremu Panowie będziecie musieli na co dzień 
sprostać. Serdeczne gratulacje za zdobycie zaufania wyborców”.    
 
 
Ad. pkt. IV 
 
Ślubowanie radnych. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski zgodnie z art. 23 a ust. 1 ustawy o 
samorządzie gminnym odczytał rotę ślubowania, po czym Pan Andrzej Obiegło i Witold 
Szydełko wypowiedzieli na stojąco słowo „ślubuję”, dodając: „Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Pan radny Andrzej Obiegło 
i Witold Szydełko złożyli ślubowanie zgodnie z art. 23 a ustawy o samorządzie gminnym. W 
związku ze złożonym przez Panów ślubowaniem stwierdzam, że na sali obrad znajduje się 12 
radnych Rady Miejskiej w Twardogórze. Serdecznie gratuluję wyboru i jestem przekonany, 
że wspólnie będziemy pracować dla dobra naszej gminy  i naszych mieszkańców.  
 
 
Ad. pkt. V 
 
Zatwierdzenie protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Uwag i zapytań do protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej nie zgłoszono. 
 
W wyniku głosowania: 11 głosami „za” przy  1 głosie „wstrzymującym ” przyjęto protokół  
z  IX Sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. pkt. VI 
 
Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Twardogórze. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski poinformował radnych, że pierwsze 
oświadczenie majątkowego należy złożyć w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania 
zgodnie z art. 24 h pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym. Oświadczenie majątkowe składa się 
Przewodniczącemu Rady. Informuję Wysoką Radę o piśmie Prezesa Sądu Okręgowego we 
Wrocławiu, który zwrócił się do Rady Miejskiej o wybór ławników z Gminy Twardogóra na 
kadencję 2008 – 2011 do rozpoznawania spraw w Sądzie Rejonowym w Oleśnicy w ilości 2 
osób w tym:  
-  do orzekania w sprawach rodzinnych -1 ławnik,  
- do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy – 1 ławnik. Kandydatów na ławników 
zgłaszają Prezesi sądów, stowarzyszenia, organizacje związkowe, organizacje pracodawców 
oraz co najmniej 25 obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na 
terenie gminy w terminie do 30 czerwca ostatniego roku kadencji. 
Informuję Wysoką Radę, wszystkich Państwa, że jest to ostatnia Sesja Rady Miejskiej przed 
przerwą wakacyjną. Następne posiedzenie Rady planowane jest na przełomie sierpnia, 
września. Ostatnia informacja dotyczy zaproszenia od Burmistrza Sycowa na koncert  „Jazz 
na pograniczu”, który odbędzie się dzisiaj o godz. 19.00 w Kościele Ewangelickim  
w Sycowie. 
 
 
Ad. pkt. VII 
 
Sprawozdanie z pracy i informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra. 
 
Sprawozdanie Nr 9/2007 z pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie. (Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu). 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 
 
 
Ad. pkt. VIII 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie 

przedsięwzięcia oraz określenia formy zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania 
środków przyznanych na dofinansowanie. 

 
Projekt uchwały nr 1 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj podkreślił, że przedsięwzięcie uzyskało wsparcie finansowe  
w wysokości 2.900.000 zł ze źródeł Totalizatora Sportowego. Warunkiem koniecznym 
podpisania umowy jest podjęcie niniejszej uchwały. 
  
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 
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Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/48/07 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie przedsięwzięcia oraz określenia formy 
zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków przyznanych na dofinansowanie. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2007. 
 
Projekt uchwały nr 2 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poprosił o pozytywne rozstrzygnięcie projektu uchwały dotyczącego 
zmian budżetu i w budżecie gminy na 2007 rok w zakresie zwiększenia szacowanych 
dochodów o 45.249 zł do poziomu 30.402.736 zł, jak również zwiększenia wydatków budżetu 
gminy o kwotę 45.249 zł z kwoty 35.673.619 zł do kwoty 35.718.868 zł. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Komisja Budżetowo – Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/49/07 w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie gminy na rok 2007. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 6 lutego 2004 r. w sprawie „Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego na lata 2004 – 2008”. 

 
Projekt uchwały nr 3 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj stwierdził, że w związku ze zmianą uchwały w sprawie zmian budżetu  
i w budżecie gminy na rok 2007 również zmianie uległa uchwała w sprawie Wieloletniego 
Programu Inwestycyjnego. Proszę o pozytywne rozstrzygnięcie uchwały. Uzasadnienie 
merytoryczne jak i finansowe zmian miało miejsce na posiedzeniu Komisji Strategii  
i Rozwoju  
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 
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Wynik głosowania: 11 „za”  przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr X/50/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej w Twardogórze  
z dnia 6 lutego 2004 r. w sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2004 – 
2008”. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 
 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. 
 
Projekt uchwały nr 4 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poinformował, że jesteśmy po wyborach sołtysów i rad sołeckich na 
terenie naszej gminy. Z mocy prawa Rada może upoważnić sołtysów do inkasowania 
podatków należnych gminie działając w oparciu o ustawy: o samorządzie gminnym, o 
podatkach i opłatach lokalnych, jak również o Ordynację podatkową. W dniu dzisiejszym 
wnoszę o to aby Wysoka Rada podjęła uchwałę dotyczącą poboru podatków w drodze inkasa, 
a osobami upoważnionymi do poboru podatków byli sołtysi wszystkich 18 sołectw 
znajdujących się na terenie naszej gminy. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/51/07 w sprawie poboru 
podatków w drodze inkasa. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 
 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w administrowanie Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Twardogórze części nieruchomości zabudowanej 
stanowiącej mieszkaniowy zasób gminy. 

 
Projekt uchwały nr 5 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj podkreślił, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji 
Strategii i Rozwoju. W Domasławicach znajduje się lokal, który po przystosowaniu może być 
oddany do gminnego zasobu mieszkaniowego. Chcąc przekazać ten lokal do gminnego 
zasobu mieszkaniowego koniecznym jest aby przekazać go w administrowanie Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/52/07 w sprawie przekazania  
w administrowanie Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Twardogórze 
części nieruchomości zabudowanej stanowiącej mieszkaniowy zasób gminy. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu. 
 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo – 

Finansowej Rady Miejskiej w Twardogórze na II – gie półrocze 2007 roku. 
 
Projekt uchwały nr 6 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo – Finansowej Krzysztof Krawczyk poprosił  
o zatwierdzenie planu pracy na II – gie półrocze 2007 r. Plan pracy stanowi załącznik do 
niniejszej uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/53/07 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Budżetowo – Finansowej Rady Miejskiej w Twardogórze na II – gie 
półrocze 2007 roku. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 
 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Twardogórze na II – gie półrocze 2007 roku. 
 
Projekt uchwały nr 7 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Hnat wniósł o zatwierdzenie planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na II – gie półrocze 2007 r. Plan pracy był omawiany na posiedzeniu 
Komisji Strategii i Rozwoju. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 
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Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/54/07 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Twardogórze na II –gie półrocze 2007 
roku. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Strategii i Rozwoju 

Rady Miejskiej w Twardogórze na II – gie półrocze 2007 roku. 
 
Projekt uchwały nr 8 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Mieczysław Kowalski poprosił o przyjęcie 
planu pracy Komisji, który był omawiany na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju w dniu 
18 czerwca 2007 r. 
  
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/55/07 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej w Twardogórze na II – gie półrocze 
2007 roku. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu. 
 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek nr 95/1, 95/2, 95/3, 95/4, 
114/2 część działki 151 położonych w obrębie Sosnówka. 

 
Projekt uchwały nr 9 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj powiedział, że niniejszy projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 
Komisji Strategii i Rozwoju. Proszę o pozytywne rozstrzygnięcie. 
  
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
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Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/56/07 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
działek nr 95/1, 95/2, 95/3, 95/4, 114/2 część działki 151 położonych w obrębie Sosnówka. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu. 
 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości objętych decyzją o warunkach zabudowy. 
 
Projekt uchwały nr 10 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj podkreślił, mając na uwadze uzasadnienie merytoryczne  
i formalnoprawne a także przebieg dyskusji na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju  
proszę o podjęcie uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/57/07 w sprawie uchwalenia 
stawki procentowej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości objętych decyzją o warunkach 
zabudowy. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu. 
 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej  

w Twardogórze oraz określenia przedmiotu jej działania. 
 
Projekt uchwały nr 11 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski powiedział: w związku z uzupełnieniem 
składu Rady poprzez wybory uzupełniające w Gminie Twardogóra oraz pisemnym akcesem 
radnego Andrzeja Obiegło i Witolda Szydełko wnoszę o powołanie tych dwóch Panów 
radnych w skład Komisji Strategii i Rozwoju. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań. 

 
Wynik głosowania: 12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr X/58/07 w sprawie powołania 
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Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej w Twardogórze oraz określenia przedmiotu jej 
działania. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Beata Pięta przejęła prowadzenie obrad. 
  
 
Ad. pkt. IX 
 
Interpelacje i zapytania. 
 
Do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęły interpelacje i zapytania na piśmie. 
 
 
Ad. pkt. X 
 
Wolne wnioski. 
 
Radny Mieczysław Kowalski stwierdził, że od wielu lat gmina podejmuje starania mające na 
celu poprawę środowiska. Dużym wysiłkiem organizacyjnym i finansowym poprawiliśmy 
gospodarkę odpadami stałymi, staramy się również poprawić gospodarkę odpadami ciekłymi. 
Ale jest jeszcze jeden odpad, chyba najbardziej uciążliwy z tych wszystkich, dotyczy on 
trujących pierwiastków ulatniających się z naszych kominów. Mówię o tym dzisiaj dlatego 
nie po raz pierwszy zresztą, ponieważ zostałem do tego zobligowany, wewnętrznie również 
czuję taką potrzebę mając na uwadze dobro mieszkańców naszego miasta i gminy. Gmina 
poczyniła duże starania, stworzyła bardzo dobre warunki doprowadzając gaz ziemny w 
okolice naszej gminy. Jednak uważam, że zbyt mało podmiotów korzysta z tych możliwości. 
A mam na myśli trzy duże kotłownie, które w centrum miasta niemal codziennie w sposób 
bardzo uciążliwy zatruwają nasze środowisko. Jest to Cukiernia należąca do Spółdzielni 
Samopomoc Chłopska oraz dwie wspólnoty mieszkaniowe na ul. Sienkiewicza i Ratuszowej. 
Problem ten istnieje już od wielu lat i kończy się najczęściej na obietnicach właścicieli tych 
budynków. Dlatego też moja prośba: Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący o interwencję, 
o pomoc. Niejednokrotnie Burmistrz angażował się w wiele różnych inicjatyw związanych z  
ochroną środowiska naszych mieszkańców w tym mieszkańców spółdzielni mieszkaniowej. 
Kończyły się one dużym sukcesem i powodzeniem. Prośba Panie Burmistrzu żeby po raz 
kolejny Pan zaangażował się i zainterweniował – wierzę że i tym razem efekt będzie również 
korzystny dla wszystkich. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj podkreślił, że stan naszego środowiska atmosferycznego nie uległ 
poprawie. W budynkach jednostek organizacyjnych gminy posiadamy kotłownie, które są 
opalane paliwem gazowym. Również duży wysiłek poniosła spółdzielnia mieszkaniowa, która 
ma również kotłownie opalaną gazem. Dzisiaj jesteśmy świadomi, że inni nie powinni być 
obojętni na stan jakości naszego powietrza. W chwili obecnej jest uruchomiony program dla 
centrum miasta obejmujący głównie Rynek, całą substancję mieszkalną i nie tylko. Nie 
oceniam negatywnie funkcjonowania na terenie miasta wspólnot mieszkaniowych ale 
uzyskanie konsensu w zakresie przebudowy kotłowni stałopalnej na gazową jest znacznie 
trudniejsze niż gdyby były to zasoby komunalne. Jestem przekonany, że kotłownia stałopalna  
usytuowana w budynku przy ul. Ratuszowej, o której wspomniał Pan Przewodniczący 
Kowalski może być w okresie zimowym już przeszłością. Jako gmina nie mamy żadnego 
instrumentu prawnego w stosunku do osób prawnych czy fizycznych aby zobligować je do 
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zmiany materiału opalania w kotłowni. Natomiast możemy prosić, przekonywać, chwalić się 
swoimi analizami, że to nie jest takie straszne. Na pewno w obszarze osób prawnych jest HPS 
„Samopomoc Chłopska”. HPS deklaruje, że zmieni sposób opalania swoich pieców w 
Cukierni, co potwierdzono na ostatnim Walnym Zgromadzeniu. Życzmy sobie aby to stało się 
faktem. Zmieni to bardzo jakość powietrza. O jeszcze jednej kotłowni w centrum 
zapomnieliśmy to jest Dom Handlowy „Julita” należący do HPS.  Z przewodów kominowych 
tego budynku wydzielają się dość intensywne sadze, przyczyniają się one do zabrudzania 
budynków mieszkalnych i całej infrastruktury centrum miasta. Gmina poniosła duży wysiłek 
aby dokonać rewaloryzacji centrum, spółdzielnia mieszkaniowa dokonała ogromnego wysiłku 
termomodernizując swoje budynki mieszkalne i wykonując piękne elewacje, które teraz 
podlegają działaniu sadz. Myślę, że wspólnie działanie da pozytywne efekty i ten problem 
stanie się przeszłością, czy na tą zimę? Życzmy sobie tego. 
 
Radny Mieczysław Kowalski dodał: wymieniłem tylko tych trzech właścicieli ponieważ od 
kilku lat nawet interwencje prasy nie pozwoliły zmienić tej sytuacji. Jeśli chodzi o wspólnoty 
to otrzymały one propozycję podłączenia się do gotowych kotłowni mimo to spotykamy się z 
oporem. Myślę, że przeszkodą nie jest cena ale jeszcze inne czynniki. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poinformował, że w ciągu kilku miesięcy zapomnimy o stacji paliw w 
centrum miasta. Nowa stacja paliw będzie funkcjonować na ul. Wielkopolskiej. Wysoka 
Rado, Proszę Państwa mi płacą pieniądze, że ja w tych sprawach działam. Wiem, że przez 
takie działania nie przysparzam sobie zwolenników ale za to mi płacą, że mam w imieniu 
mieszkańców między innymi działać w zakresie poprawy środowiska. 
 
Sołtys sołectwa Chełstówek Janusz Kremza podkreślił, że jest pracownikiem HPS. Prezes 
podczas narady z pracownikami zobowiązał kierownika Cukierni do przedsięwzięcia działań 
zmierzających do zamontowaniu pieca gazowego jeszcze w tym roku.  
 
Sołtys sołectwa Sosnówka Jan Sobol powiedział: Panie Burmistrzu na pewno znana Panu jest 
uchwała Organizacji Narodów Zjednoczonych, mówiąca o zmniejszeniu emisji dwutlenku 
węgla do atmosfery w związku z sytuacją dziury ozonowej jaka powstaje w świecie. Emisja 
dwutlenku węgla ma być zmniejszona prawie o ponad 50 procent i to można wykorzystać w 
argumentacji. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy podkreślił, że byłoby wielką 
niezręcznością gdyby gminy powoływały się na te regulacje światowe ponieważ powszechnie 
wiadomym jest że Rząd Polski bardzo intensywnie pracuje nad tym aby zakreślone terminy w 
których Polska powinna obniżyć emisję dwutlenku węgla zostały przedłużone. Niemożliwym 
jest aby pierwszy stopień administracji publicznej jakim jest gmina mógł powoływać się  
i egzekwować tej rangi akty. 
 
Radny Witold Szydełko zwrócił uwagę, że w Goszczu znajduje się stary cmentarz 
poniemiecki, który jest w stanie katastrofalnym. Ludzie urządzają sobie tam śmietniki w 
grobowcach. Myślę, że takie miejsca w gminie powinny być uporządkowane, nie wypada aby 
w XXI w. coś takiego miało miejsce. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj odpowiedział, że przyjmujemy wniosek. Wystąpimy z pismem do 
Starosty Powiatu Oleśnickiego, w którego kompetencjach leży uporządkowanie cmentarzy, 
jest to zadanie samorządu powiatowego. 
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Ad. pkt. XI 
 
Zakończenie Sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad około godz. 17.10 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
Beata Pięta zamknęła Sesję słowami „Zamykam X Sesję Rady Miejskiej w Twardogórze”. 
 
 
              

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Protokołowała:  
 
Joanna Jankowska 
        Stanisław  Adamski 
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